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V mene školy si dovolím poďakovať rodičom za to, že jej 

dôverujú a žiakom, učiteľom aj prevádzkovým 

zamestnancom za prácu, ktorú tento rok vykonávajú a 

nedá sa všetko zaplatiť peniazmi. Málokto si uvedomuje, 

že práca učiteľa sa nekončí zazvonením. Nosí si svoju 

prácu domov, píše si prípravy, opravuje žiacke práce, 

venuje sa plánovaniu a realizácii toho, čo chce s Vami, 

žiakmi, dosiahnuť.   

Verím, že úprimné ďakujem nielen na konci školského 

roka bude patriť aj rodičom, lebo vychovať dobrého a 

čestného človeka je naozaj ťažké a iba rodič vie, koľko 

námahy a odriekania to stojí.   

Pre prvákov je tento rok prvým rokom školských 

povinností. Nie je jednoduché zvyknúť si na školské 

povinnosti a disciplínu, ale darí sa im to. Pre deviatakov 

je  posledným rokom v našej škole. Touto cestou im 

chcem zároveň za nás všetkých popriať veľa úspechov, 

ale aj dobrých učiteľov a kamarátov v ich nových 

školách.   

V závere časopisu nájdete „Žolíka“, ktorý poslúži žiakom 

na využitie možnosti „Dnes neodpovedám“ alebo „Chýba 

mi 1 bod v písomke k lepšej známke“.  

Teším sa na ďalšiu spoluprácu.  

 Mgr. L. Kysilková  

 

1 
Roald Dahl 
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Milí čitatelia,  

práve držíte prvé číslo nášho školského časopisu.  

V časopise  sa dočítate o školských akciách a celkovo o 

našej škole, čo sa udialo za posledné mesiace. Bude 

publikovaný občas, podľa množstva materiálu a pestrosti 

našich aktivít. Vzhľadom na to, že dlhší čas tu žiadny 

časopis neexistoval, sme si celkom istí, že na jeho 

prečítanie si nájdete niekoľko dôvodov.  

V lepšom prípade ste učiteľ a skutočne Vás zaujíma 

obsah časopisu. V tom druhom ste žiakom a čítate to len 

preto, že ste prišli omylom na prvú hodinu, ktorú ste 

nemali mať. A možno Vás to aj skutočne zaujíma.  

Touto cestou by sme chceli poďakovať učiteľom aj 

žiakom, ktorí prispeli do časopisu svojimi návrhmi alebo 

nápadmi. Očakávame, že náš časopis bude mať veľký 

úspech. Dozviete sa veľa zaujímavých vecí o našej škole a 

o možnostiach, ktoré ponúka.  

  

 



 
Keď je enviro viro 

Keď je enviro viro 

Environmentálna výchova má na Slovensku 

status prierezovej témy vo vyučovacom procese. Aj 

napriek tomu sme sa v environmentálnej výchove 

umiestnili na posledných priečkach medzi štátmi 

Európskej únie. To by sa nám mohlo vypomstiť 

v blízkej budúcnosti, keď sa v našej vlasti ujme 

kormidla environmentálne neprebudená nová 

generácia.  Aktuálne čelíme nielen klimatickej kríze 

a kríze straty biodiverzity, ale v konečnom dôsledku 

aj kríze ľudskosti. A našou budúcnosťou sú deti. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Práve prírode a jej ochrane je smerovaná naša škola a jej 

žiaci. Snažíme sa o vyučovanie šetrné  k životnému 

prostrediu, vedieme deti k ekologickejšiemu zmýšľaniu 

a triedeniu odpadu. Veľkou pomocou sú naše EKOhliadky 

na škole. Starší žiaci mali možnosť zapojiť sa pod 

vedením pani učiteľky aj  do celoslovenského projektu 

„Elektroodpad dopad“. Škola sa zapojila aj do zberu 

papiera, ktorý sa na jeseň uskutočnil už druhýkrát. Spolu 

sa nám podarilo vyzbierať viac ako 5 ton nepotrebného 

papiera, ktorý bude následne zrecyklovaný a opäť 

použitý.  Radi by sme v tejto tradícii pokračovali opäť na 

jar.  

1             Z. Dragunová 
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Je preto veľmi dôležité systémové vzdelávanie detí 

v tejto oblasti – našepkať im, usmerniť ich, 

vysvetliť im, podnietiť ich k uvažovaniu nad 

problémami, ktoré majú celospoločenský 

rozmer.  Aby sme napravili, čo sa napraviť dá, a 

zmiernili či spomalili procesy, ktoré sa už spustili. 



Deviataci –  
kde a kam 

Deviataci – kde a kam 
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Zároveň v spolupráci s Centrom 
poradenstva a prevencie boli realizované 
testy za  účelom zistenia predpokladov  pre 
výber povolania a následne boli žiakom 
prostredníctvom psychologičky z Centra 
poradenstva a prevencie oznámené 
výsledky testovania.  

Okrem deviatakov však majú možnosť ísť 
na stredné školy aj žiaci 8.ročníka na 
bilingválne gymnázia (dĺžka štúdia 5 
rokov) a aj piataci  na osemročné 
gymnázia.  

Záujemcovia o stredné školy majú podať 
prihlášky na stredné školy do 20.3.2023, 
takže v tomto čase prebieha podávanie 
prihlášok na stredné školy.    

Všetkým žiakom držím prsty pri ich 
výbere  a verím, že všetci si vyberú tú 
správnu školu, úspešne zvládnu prijímacie 
skúšky a v zdraví sa vydajú do ďalšej etapy 
svojho života.  

     Veľa šťastia!  

        Mária Kotrádyová,  
                                     výchovná poradkyňa  

 

V deviatom ročníku žiaci končia základnú školu. 

30.6.2023 si prevezmú vysvedčenie, zatvoria 

dvere našej základnej školy a začne sa im ďalšia 

etapa života – stredná škola. Preto deviaty ročník 

na základnej škole je veľmi dôležitý - je potrebné 

sa rozhodnúť čím chcem byť, čo budem študovať 

ďalej.  

Naši žiaci 9. ročníka boli oboznámení  

s možnosťami štúdia na stredných školách. 

Zúčastnili sa 14. ročníka  Medzinárodného 

veľtrhu vzdelávania PRO EDUCO v Košiciach, 

kde sa prezentovali jednotlivé stredné aj vysoké 

školy. Žiaci sa mali možnosť porozprávať  

s pedagógmi ale aj študentmi jednotlivých škôl  

o možnostiach štúdia na ich školách a aj o rôznych 

aktivitách, ktoré jednotlivé školy realizujú.  

Pre žiakov to bola veľmi zaujímavá a podnetná 

akcia,  pretože tu mohli vidieť a aj počuť  

o zaujímavostiach i o atrakciách jednotlivých škôl.  

Žiaci sa zúčastnili aj jazykových testov  

z anglického jazyka, ktoré tu mali možnosť 

absolvovať. Mali pred sebou všetky stredné školy 

nášho kraja a na základe týchto informácií si 

potom vybrali školy, ktoré chceli navštíviť aj 

počas Dňa otvorených dverí jednotlivých 

stredných škôl. Všetci žiaci sa následne zúčastnili 

na týchto dňoch v školách, ktoré by chceli 

študovať.  

Návšteva Dňa otvorených dverí bola pre 

všetkých  zaujímavá a prínosná - žiaci mohli 

bližšie jednotlivé školy spoznať, okúsiť ich 

atmosféru, niekde si mohli vyskúšať  urobiť aj 

„prijímačkové testy“,  takže z návštev na 

stredných školách prišli deviataci s novými 

poznatkami o školách, čo im určite  pomohlo pri 

výbere strednej školy.  

  

. 

M. Kotrádyová  

   Konzultačný deň:  utorok  - 13.00  – 14.00    
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Kechnec – 
viete, že? 

Kechnec – viete, že? 

 

 

Archeologické náleziská potvrdzujú, že prvé 

osídlenie obce bolo už v paleolite. Prvá písomná 

zmienka o obci je zachytená v roku 1220, kde sa 

uvádza ako obec Felnemet. Na majetkoch kráľovnej 

pri dolnom toku Hornádu sa na rozhraní 12. a 13. 

storočia usídlili jej nemeckí hostia.  

V roku 1295 kráľovná Agnesa darovala našu obec 

spolu s ďalšími 7 obcami dojke kráľa Ladislava IV. 

Menne. 

V starej listine z roku 1338 je napísané, že v obci 

bol mlyn v blízkosti Sene, ktorý sa zachoval až do 

najnovších čias. Toto potvrdzuje aktívnu činnosť a 

život poľnohospodárov.  

Kráľ Žigmund daroval obec Kechnec marmošskému 

županovi Petrovi z Perína ako dar za vojenské 

zásluhy.   

Obec mala v dobe príchodu Nemcov svoj pôvodný 

slovanský názov, dostala aj úradný maďarský 

názov Felnémeti; v roku 1560 sa 

nazývala  Kenyhecz Nempty, v roku 1605 

Kenyhecz, v roku 1808 Kechnec - a tento názov jej 

zostal až dodnes. Obyvatelia rozprávali po 

slovensky a maďarsky, podobne ako aj dnes.  

Cez územie viedla dôležitá obchodná cesta, nazývaná 

Budínska alebo Peštianska. Bola však často aj veľkou 

vojnovou cestou.  V obci mali svoje sídla viaceré 

významné rody – za zmienku stojí spomenúť rod 

Kenyheczi a Csikovics. Ján Csikovics dostal Kechnec od 

kráľa Leopolda I. v roku 1689 vo Viedni. V 19. storočí tu 

pôsobili významné rodiny Jána Máca, Jozefa Horvátha, 

ale aj zemepáni Ferdynandy, Pallagi, Teleki, Lejtényi, 

Vadász, Smidt. Majetky tu vlastnil aj dôstojník uhorskej 

armády Gejza Török.  

Obec sa zapísala aj do histórie železničnej dopravy. Prvý 

vlak prešiel chotárom obce 5. júla 1860. Vyšiel z 

Miškovca a cieľovú stanicu mal v Košiciach.   

 

K. Baloghová 

1 

3/2023 6 

OTESTUJ SA! 
1. Ako sa v prvej 

písomnej zmienke 

nazývala obec 

Kechnec?  

 

2. Z ktorého storočia 

pochádza prvá 

písomná zmienka 

o obci?  

 

3. Aký názov mala 

obec Kechnec v roku 

1560?  

  

4. V akom roku prešiel 

prvý vlak cez obec 

Kechnec?  

 

 

Zdroj: upravené z www.kechnec.sk 

(odpovede nájdete v ďalšom čísle) 

http://www.kechnec.sk/


Keď som bol 
deviatakom... 

Keď som bol deviatakom... 

Ako spomínaš na základnú školu? 

Pripravila ťa na strednú školu?   

Na základnú školu spomínam v dobrom 

slova zmysle, lebo som mal dobrú triednu 

a učiteľov. Áno, pripravila ma celkom 

dosť. 

Čo by si odkázal žiakom, ktorí sú na 

SZŠ Kechnec?  

Odkázal by som im, aby počúvali učiteľov, 

lebo im dajú veľa vecí do budúcna.  

Čo ťa na škole bavilo najviac a čo 

najmenej? Baví ťa stále to isté aj na 

strednej škole?  

Najviac ma bavil čas strávený so 

spolužiakmi cez prestávky a najmenej ma 

bavili hodiny, z ktorých som si ale zobral 

najviac na strednú školu. Áno baví ma 

stále to isté.  

Máš nejaký odkaz pre učiteľov školy 

v Kechneci?   

Nie, ale pozdravujem ich. 

2 

Súkromná ZŠ Kechnec sa môže už nejaký ten čas tešiť 

tomu, že aj ona vyslala do sveta úspešného absolventa 

svojej alma mater. Jakub Petrik svoje vedomosti na 

konci 9. ročníka šk. roka 2021/2022 zúročil a stal sa 

študentom gymnázia. Pre náš časopis zaspomínal na 

staré časy a odkázal niečo tým „ďalším“. Však 

posúďťe! Lepšie raz prečítať ako stokrát počuť. 

K. Lipovská 
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Čo by som odkázal 
svojim mladším 

spolužiakom alebo 
svojmu mladšiemu „JA“ 

 

Čo by som odkázal... 

Užívajte si to tu čo najviac, lebo ani sa nenazdáte 

a pôjdete na strednú školu.  

                                                                   M. Škovran 

 

Ak by som bola zase v nižšom ročníku, snažila by som 

sa zmeniť. Určite by som zmenila štýl učenia. Snažila 

by som sa o to, aby som sa v škole cítila, čo najlepšie 

a snažila by som si spraviť viac priateľov aj z vyšších 

ročníkov.                                                     D. Maková 

 

 

Určite by som odkázala mladším spolužiakom, že 

známka nemusí stále ukazovať vaše vedomosti. 

V skutočnosti tieto známky v budúcnosti nevyužijete, 

nebudete ich potrebovať pri hľadaní práce. 

Samozrejme, známky sú dôležité, ale netreba si nad 

nimi lámať hlavu.                                       G. Tucíková 

  

Učila by som sa viac a každé jedno učivo, ktoré by bolo 

nové, pretože by som podala aj lepšie výsledky.  

 

Uč sa dobre slovenčinu a matematiku. Ver mi, oplatí 

sa to. Snaž sa nespraviť z učiteľov nepriateľov. Môžu 

ti sťažiť tvoj priemer. Parlament nevyrieši všetko. Bol 

som v ňom, takže viem, ako to tam chodí.  
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Viac by som sa snažil presadiť niektoré zmeny v tejto 

škole. Keď sa ti niečo v škole nepáči a dá sa to zmeniť, 

tak to povedz osobám, ktoré to zmeniť vedia. Keď máš 

učiteľa, ktorému nerozumieš, tak by si mu to mal 

povedať.                                                             E. Varga  

 

Netrápiť sa zlou známkou. Dá sa opraviť alebo 

nachytať ďalšie lepšie známky. Aj so zlými známkami 

to vieš dotiahnuť ďaleko. Keď nejde o život, nejde 

o nič.  

  

Uč sa farby minerálov na hodinu biológie. Uč sa tváre 

na písomku z dejepisu. Dávaj si lepší pozor na svoju 

peňaženku. Buď rozumný. Užívaj si vtipné momenty 

v škole.   

 

 

A. Kramárová 
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Netrápiť sa zlou známkou. Dá sa opraviť alebo 

nachytať ďalšie lepšie známky. Aj so zlými 

známkami to vieš dotiahnuť ďaleko. Keď nejde 

o život, nejde o nič. 

  

 

 



Odporúčame 
čítaj, pozeraj, hraj...  

čítaj, pozeraj, hraj... 

2 

Victoria Schwab – Mesto duchov 1. (kniha) 

Kniha sa mi veľmi páčila. Odporúčala by som ju tým, ktorí majú radi ľahké čítanie a majú radi knihy spojené s 

duchmi. Kniha bola v niektorých momentoch záhadná, napínavá a vzrušujúca. Mne sa v knihe zapáčila postava 

Cassidy, ktorá je aj hlavnou postavou. Cassidy vidí duchov a aj jej najlepší kamarát Jacob je duch. Kniha sa 

nečíta ťažko, nie je tam veľa postáv a má aj pokračovanie Tunel z kostí.                                                 

South Park (seriál) 

South Park je môj obľúbený seriál. Najviac sa mi tam 

páči postava Erica Cartmana, pretože okolo neho sa 

točí celý dej. Najmenej sympatická mi je postava 

Wendy. Na seriáli sa mi najviac páčia humorné 

dialógy postáv, najmä Cartmana.   

Kocúr v čižmách – posledné želanie (film) 

Tento film bol o tom, ako Kocúr v čižmách hľadal 

cestu k hviezde želania. Táto hviezda vám splní 

akékoľvek želanie. Kocúr mal taktiež len jeden 

život a prenasleduje ho smrť. Mojou 

najobľúbenejšou postavou je samotný kocúr. 

Spolupracujú s ním mačka, tzv. Cica a pes Perrito. 

Odporúčam to všetkým, ktorí majú radi zvieratá.  

                            T. Čamajová, 5.A 
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Carlo Acutis – 15 rokov priateľstva s Bohom (kniha) 

Táto kniha bola veľmi pekná, trošku smutná, ale aj 

povzbudivá. Knihu napísal Umberto Avutis, ktorý žil len 

15 rokov, pretože zomrel na leukémiu. Bol to obyčajný 

mladý taliansky rímskokatolícky chlapec, ktorý svoj život 

venoval Bohu. Bol zanietený pre informatiku, v ktorej sa 

stal skutočným odborníkom. Jeho viera v Boha bola veľmi 

silná, snažil sa každému pomáhať. Aj keď ochorel na 

rakovinu, svojej viery sa nevzdal. Jeho život, choroba, 

smrť i to, ako oslovuje ľufí po celom svete, je 

eucharistickým zázrakom. Jeho výrok je: „Všetci sa rodia 

ako originál, no mnohí zomierajú ako fotokópia.“ Bola to 

veľmi zaujímavá kniha. Odporúčam ju každému.  
                A. Adamčík, 5.A 

M. Mičko, 5.A 

                      M. Miheliová,  5.A 

Cobra Kai (seriál) 

Seriál Cobra Kai je voľným pokračovaním filmu Karate 

Kid. Po rokoch sa v ňom stretnú herci William Zabka  

a Ralph Macchio, ktorí hrajú dve hlavné postavy Johnyho 

a Daniela. Príbeh seriálu nás prenáša do života mladých 

žiakov strednej školy, ktorí trénujú karate. Moja 

obľúbená postava je Miguel Diaz. Seriál by si mali 

pozrieť milovníci karate. Je určený pre mladých, ale aj 

starší si k seriálu nájdu cestu v nostalgii k filmu Karate 

Kid. Myslím si, že je len otázkou času, kedy sa z tohto 

zábavného a nápaditého seriálu stane legenda.  

                 V. Lučkai, 5.A 

Nancy Springer - Enola Holmesová  (kniha) 

Kniha o Enole Holmesovej má mysteriózny štýl a je určená pre mladších čitateľov. Je to prvá kniha zo série kníh 

o Enole Holmesovej. Bola sj sfilmovaná. Moja najobľúbenejšia postava je práve Enola. Je to sestra Sherlocka 

Holmesa. Aj ona chce byť detektívkou. Keď sa jej stratí mama, odíde do Londýna hľadať ju. Utečie pred bratmi. 

Nechtiac sa zapletie do únosu Markíza. Hľadajú ju jej bratia a aj únoscovia. Nakoniec Markíza zachráni, odhalí 

únoscov, ale mamu nenájde. Na Enole sa mi veľmi páčila jej odvaha, múdrosť a šikovnosť. V príbehu by som 

zmenila koniec tak, aby Enola našla svoju mamu. Kniha bola veľmi pútava a vtipná. Keď som ju začala čítať, 

nevedela som prestať. Túto knihu by som odporúčala deťom, ktoré majú rady detektívky. 

                  

       N. Danková, 8.A 

A. Kramárová 



Triedy 7.A a 8.A sa v mesiaci február 
zúčastnili lyžiarskeho výcviku, ktorý 
splnil všetky očakávania.  

Výlet v Telgárte  

Výlet v Telgárte  

Začalo to tým, že sme sa v nedeľu stretli všetci, čo sme mali ísť. Cesta trvala približne 2h. Keď sme prišli, ubytovali 

sme sa a hneď sme išli lyžovať. Učili sme sa, ako si obuť lyže alebo ako si správne vyčistiť lyžiarky. Keď sme 

dolyžovali, išli sme sa najesť do hotela a išli sme na izbu. Na ďalší deň sme lyžovali na najmenšom kopci , ktorý tam 

bol. Na obed sme išli do koliby, po ňom niektorí ďalej lyžovali na väčšom kopci. Večer sme pozerali dokument  

o lyžovaní. Nasledujúci deň niektorí z nás už lyžovali na modrej zjazdovke, kde sme sa učili techniku ako robiť 

oblúčiky. Večer sme pozerali dokument o tom, ako sa správať na zjazdovke. Vo štvrtok sme sa už odvážili na čiernu 

zjazdovku, kde bola veľká sranda. Bol z nej krásny výhľad na okolie a všade bolo takmer meter snehu. Na konci 

lyžovačky sme sa všetci stretli dole a spolužiakov otec nás vzal na snežný skúter. Bolo to super. Zbehlo to rýchlo. 

Možno preto, lebo to bolo veľmi zaujímavé a zábavné.  O. Šoltés, 7.A 

3/2023 10 

2 



CESTA OKOLO SVETA S KRÁĽOVIČOM JAKUBKOM 

Cesta okolo sveta... 

 

Práve dorazil náš Jakub do Prahy. Najprv išiel do drahého hotela. 

Nebolo to ako v Dubaji, ale bolo to veľmi pekné. Išiel do jedálne, veď po 

takej ceste každému vyhladne. Keď dojedol, tak sa išiel sa pozrieť na 

Karlov most. Je to druhý najstarší zachovaný most v Česku. Potom 

išiel do Národného múzea. Je to najvýznamnejšie múzeum v celej 

republike. Toto boli dva najlepšie výlety.  

            A konečne letím domov do Anglicka .      

                                                                                     AHOJTEEE!!!         

 

Bol raz jeden kráľ a kráľovná a tí mali syna . Ten syn sa volal Jakubko. A Jakubko už od svojich desiatich 

rokov rád objavoval svet. Mal veľa kníh o svete a krajinách. Povedal, že keď dovŕši osemnásť rokov, tak začne 

prebádavať svet a kontinenty. A presne dnes dovŕšil osemnásť rokov a rodičia - kráľ a kráľovná - sa obávali 

o svojho jediného syna. Nechceli mu to povedať, ale on na to prišiel a povedal: ,,Rodičia moji drahí, nebojte sa 

o mňa, veď ja vám dám vedieť čo, je so mnou.“                                                                                                                             

 Po prvýkrát išiel do pekného mesta Dubaj. Je to luxusné mesto, ktoré má plno mrakodrapov a aj najväčší 

mrakodrap na svete Burdž chalífa. Ubytoval sa v ňom a bol na najvyššom poschodí. A to bol výhľad! Po 

krásnej noci si chcel zajazdiť na Lamborghini alebo Bugatti, ale zistil, že keď si chce prenajať také silné auto, 

musí mať minimálne dvadsať dva  rokov a to on ešte nemal. Tak sa išiel pozrieť na nejaké drahé autá. 

Povedal si, že z každého štátu alebo mesta si donesie suvenír a v tomto prípade si zobral veľmi drahý parfum. 

Toto mesto je najlepšie v celej Ázii!                                                                                                     

Po druhýkrát išiel do Prahy v Česku. Išiel lietadlom z Dubaja do Prahy. Letel päť hodín. Počas letu písal 

rodičom list: 

 Milí rodičia! 

 Práve letím z Dubaja do Prahy. 

 Nebojte sa o mňa, veď o jednu hodinu som v Prahe. 

S pozdravom               

               Váš  syn Jakub 

       

2 
A. Krajňák  
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JazykoNEveda  
AKO SPRÁVNE VYKAŤ 

JazykoNEveda 

My, učitelia, sa často stretávame s tým, že žiaci nevedia správne používať vykanie. S týmto problémom sa ale 

stretávame aj v bežnej komunikácií. V akom tvare má byť sloveso a kedy vykať?  Odpovede na tieto otázky sa 

dozvieš v tejto rubrike.  

 

 

Správne vykanie nie je žiadna veda. Stačí si zapamätať tieto jednoduché pravidlá: 

 

1. Pri vykaní používame sloveso v množnom čísle. 

V spisovnej slovenčine sa pri vykaní používa slovesný tvar v 2. os. plurálu, aj keď sa obraciame na jednu osobu.  

 

Správne:  

Dobrý deň, povedali by ste mi, kde nájdem váš... 

Pán učiteľ, kde ste predtým pôsobili? 

Pani učiteľka, ospravedlnili by ste ma...? 

 

 

 

2. Prídavné meno, trpné príčastie, radová číslovka, zámeno a slovo sám, rád a pod. sú pri vykaní  

v rovnakom čísle a rode ako oslovená osoba.  

 

Správne: Boli ste spokojná/Boli by ste taký láskavý a... 

Nesprávne:   Bola ste spokojná/Bol by ste takí láskaví a... 

 

 

 

 

 

Kedy pri vykaní píšeme veľké „V“ a kedy malé „v“? 

Vo formálnom písomnom styku píšeme pri vykaní veľké začiatočné písmeno na znak úcty. Veľké 

„V“ píšeme v korešpondencii v oboch prípadoch. 

V bežnom písanom texte, napríklad na webovej stránke, v článkoch, na sociálnych sieťach, píšeme osobné 

zámená s malým začiatočným písmenom. 

 

Vykanie a etiketa 

Dôležitá je aj zdvorilosť a etiketa. Obvykle mladší vykajú starším, podriadení nadriadeným a muži ženám. 

Pri navrhovaní tykania ho bude navrhovať práve spoločensky významnejšia osoba. Tu neplatí pravidlo 

„dámy majú prednosť“, a preto žena tykanie nenavrhuje svojmu nadriadenému, aj keby bola od neho staršia. Na 

druhej strane fakt, že si s vami niekto potykal, neznamená, že ste hneď najlepší priatelia, preto treba zachovať 

úctu a slušnosť. 
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            A. Kramárová 
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Nesprávne:  

Dobrý deň, povedal/povedala by ste mi,  

kde   nájdem váš... 

Pán, učiteľ, kde ste predtým pôsobil? 

Pani učiteľka, ospravedlnila by ste ma...? 



Zima ako namaľovaná 

Zima ako namaľovaná 13 3/2023 

Už je to tu. Po jeseni nastala zima. Obdobie mrazu, ktorý nemilosrdne štípe na lícach, vetra divého, 

studeného a ticha, ktorým je celý svet naplnený.  

 

Spiace stromy sú pokryté bielym práškom. Na celú krajinu vysypala naša Perinbaba bielu pokrývku. Ľad 

sa ligoce ako kryštáliky cukru. Zima je to najbelšie, najčistejšie ročné obdobie. Je ako veľký vankúš peria 

krásneho a čistého. A to perie potom padá z oblakov na našu krajinku. Niekedy, pri vetríku, tie pierka 

tancujú, tancujú a tešia sa, že je tu zima, ich čas namaľovať krajinu na čisto a kryštálovo. Síce sú noci 

mrazivé a chladné, zimná obloha je dych berúca, síce je tma ako vo vreci, stále sa na nás pozerá svojou 

krásou. Môže sa zdať, že je prázdna, ale je plná hviezd, ktoré sa ligocú ako malé perličky v mori.  

 

Potôčik si šťastne, ale zároveň aj ospalo, žblnkoce. A jazero sa premení na ľadové zrkadlo, miestami 

pokreslené korčuľami detí. Kríky zima oblieka do svetrov upletených z hebkého bielučkého snehu. Vetrík 

sa preháňa pozdĺž zasneženou krajinou a na cencúľoch vyhráva svoju obľúbenú pieseň. Nádherný je 

pohľad z okna, keď nám náš zimný umelec mráz, pomaľuje krásne kvety na okná. Zima prináša tiež 

Vianoce. Najkrajší sviatok roka. Kvôli Vianociam zima nevyzerá tak smutne, bez života, keďže Vianoce sú 

plné farieb šťastia a radosti.  

 

Zima je naozaj krásne ročné obdobie. Niekomu sa môže zdať nudné, ale pravda je, že len pohľad z okna 

nám stačí na to, aby sme uznali, že je to predsa umelkyňa, tá naša pani Zima.  

3 
S. Drábiková 



 Bohatstvo vs. chudoba 

Bohatstvo vs. chudoba 14 3/2023 

3 
E. Varga 

Chudoba a bohatstvo, dva pojmy, ktoré v našich životoch hrajú dosť podstatnú rolu. Tieto dva pojmy, 

zahŕňajúce finančné ba aj duševné stavy, vo veľkej miere ovplyvňujú našu povahu, motiváciu, ale aj iné 

psychické a fyzické faktory. 

 

Pri pojmoch chudoba a bohatstvo si mnoho ľudí predstaví majetok, no človek môže byť chudobný alebo bohatý 

aj duševne, čo sa tiež odzrkadľuje na našej osobnosti a v našom živote . Majetný človek vo väčšine prípadov 

spohodlnie, lebo sa prispôsobí ľahšiemu štýlu života, ale chudobný človek musí často vychádzať zo svojej 

komfortnej zóny, aby sa dostal k tomu, čo chce. O tomto probléme hovorí aj citát neznámeho autora, ktorý 

znie: ,,Ťažké časy tvoria silných ľudí a silní ľudia tvoria ľahké časy, lenže tie ľahké časy vytvoria slabých 

ľudí, a slabí ľudia vytvoria ťažké časy, a takto funguje spoločnosť.” Tu sa kladie do úst otázka: „Je bohatstvo, 

čo sa týka majetku, naozaj dobré? Nuž, nikto nemôže oponovať, keď povieme, že byť majetný nie je zlé. 

Polemizovať o tom by bolo možné v prípade, kedy by sme rozobrali, čo to všetko obnáša.  

 

,,Bohatstvom tvoj život prosperuje, ale duša trpí.” Je to naozaj tak? O pravdivosti tohto výroku by sa dalo 

diskutovať, no záleží hlavne na jednotlivcovi ako sa k tomu postaví. Určite sú ľudia, o ktorých tento citát 

platí a priam ich vystihuje, no poukazovanie na všetkých bohatých ľudí je hádzanie do jedného vreca. Aj 

napriek všetkým týmto veciam  je možné povedať, že hľadať problémy na bohatstve je ako hľadať vadu na 

kráse.  

 

Oveľa horšie sú na tom ľudia, ktorí trpia chudobou, či duševnou, alebo finančnou. Mnoho ľudí na svete 

zastihla chudoba hlavne v málo rozvinutých štátoch. Problémy bohatstva a problémy chudoby sa nedajú 

porovnávať. Chudoba je vo väčšine prípadov vnímaná ako negatívny pojem. Otázku, prečo je jeden človek 

chudobný a druhý bohatý, by sa dalo zaoberať dlho, záleží od prostredia, povahy, rodiny, situácie v krajine 

alebo od výchovy. Na druhej strane by sa dalo polemizovať o tom, že čo je bohatstvo a čo chudoba. Každý to 

vníma inak. Pre jedného môže byť niekto bohatý, ale pre druhého môže byť chudobný. 

 

Je veľmi zaujímavé ako sa spoločnosť rozdelila na dve skupiny na základe toho, kto má viac papierikov  

v peňaženke. No aj napriek tomu, že jeden má vilu, druhý bazén a tretí chatrč, by u nás malo byť hlavné to, 

že sme ľudia a mali by sme sa menej zamýšľať nad tým, čo majú druhí, ale pozerať na to, čo máme my. Na 

záver je vhodné pripomenúť vetu, ktorá vystihuje oboje:,,Bohatstvo tvorí nenávisť a chudoba závisť.” 
 



čo nám priniesol marec 

           Z histórie Dňa učiteľov  

čo nám priniesol marec 15 3/2023 

S prvými jarnými kvetmi dňa 28. marca si už tradične pripomíname odkaz velikána pedagogiky  

J. A. Komenského, ktorý bol hlboko presvedčený, že dobrá škola robí človeka lepším.  

Deň narodenia pedagóga, filozofa, spisovateľa a teológa sa preto stal pre vyučujúcich sviatkom. Tak to bolo v 

bývalom Československu, kedy sa deň učiteľov začal oslavovať v roku 1955, tak je to aj v súčasnej Slovenskej 

republike. V iných krajinách sveta si pedagogickí pracovníci svoj deň pripomínajú 5. októbra. 

Tradíciu každoročného oceňovania pedagógov pri príležitosti Dňa učiteľov obnovil v roku 1999 vtedajší 

minister školstva SR Milan Ftáčnik. Ocenení preberajú Plaketu J. A. Komenského, ako aj medaily sv. Gorazda. 

Výbor OSN pre vzdelanie, vedu a kultúru (UNESCO) tento deň v polovici 90.rokov minulého storočia vyhlásil 

za Medzinárodný deň učiteľov s cieľom pripomínať si spoločné podpísanie Odporúčania UNESCO a Svetovej 

organizácie práce o pracovných podmienkach vyučujúcich z 5. októbra 1966. 

Tento deň by mal byť symbolom „vďaky a uznania“ nielen pre učiteľa v pravom zmysle slova, ale aj pre 

všetkých tých pedagogických aj nepedagogických zamestnancov školstva, ktorí tvoria neoddeliteľnú súčasť  

výchovno-vzdelávacieho procesu, bez ktorých by sa tento proces nemohol uskutočňovať. 

 

 

3 
A. Kramárová  



Netradičné mená 
Najzaujímavejšie mená našich žiakov 

Netradičné mená 16 3/2023 

Gorazd  

• meno, ktoré sa spomína už v čase 

Veľkej Moravy  

• jeho pôvod je grécky 

• šikovný, zbehlý, rozumne hovoriaci, 

rozprávajúci zrozumiteľným jazykom. 

Našu školu navštevuje množstvo žiakov, ktorých mená so sebou priniesli závan exotiky.  

Poďme sa spoločne pozrieť na to, aké najzaujímavejšie mená sa objavujú v zoznamoch triednych 

kníh. Mimochodom, vieš, aký význam a pôvod ma tvoje krstné meno? Nie?  

Tak určite neprestávaj čítať ďalej!  

____________________________________________________________________________________________________ 
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A. Kramárová 

Nikolay 

• francúzsky pôvod  

• znamená víťazstvo 

• nositelia majú výbornú pamäť a sú veľmi 

inteligentní 

Kasian 

• latinský pôvod 

• znamená víťazstvo 

• nositelia mena sa vyznačujú 

dobrotivým a pokojným prístupom k 

druhým, sú veľmi aktívni a milí, 

dôležité je pre nich udržiavať 

priateľské a mierové vzťahy so 

všetkými 

Zara 

• odvodené od arabského mena Zahra – kvet,  

tiež od hebrejského Sára – princezná 

• nositeľky mena si trpezlivo idú  

za svojimi cieľmi,  

dianie okolo seba silno prežívajú 

 

 

 

 

 

 

Jessica 

• hebrejský pôvod 

• poangličtené meno s významom Boh pozerá, 

teší sa na Boha 

• menom majú hlbokú vnútornú túžbu po 

stabilné, milujúcej rodine alebo komunite. 

• sú kreatívne, umelecky nadané a majú 

výborne sebavyjadrenie, vedia ľahko 

zamilovať, rady sa smejú a užívajú si život 

 

Noémi 

• z hebrejského no(h)omi znamenajúce príjemný, rozkošný 

• nositeľky mena sú pracovité, poctivé a kreatívne 

Nelly 

• grécky pôvod 

• nositeľky mena sú pokojné, spoločenské, 

majú rady zmeny a hľadajú dobrodružstva a nové skúsenosti 

• majú schopnosť ľahko sa učiť 

Kyrylo 

• grécky pôvod 

• variantom mena je meno Cyril –  

ich vznik a význam je totožný 

• význam mena je „pán“ 

Nadine 

• francúzsky pôvod, variantom je ruská podoba mena Naďa 

• znamená nádej 

• nositeľky mena sú pozorné, priateľské a veľkorysé 

 

 

 

Rebeca 

• hebrejský pôvod 

• nositeľky mena sú cieľavedomé, temperamentné,  

skvelé matky a dobré manželky,  

veľa snívajú a plánujú 

Boglárka 

• maďarské meno pochádzajúce zo slova 

boglár – druh šperku 



Budúcnosť a my 

Budúcnosť a my 17 3/2023 

Je rok 2123, dnes odlietam na Mars. Mala by som letieť o 8:00. Loď snáď nebude meškať, ide tam na dva týždne, 

dúfam, že tam bude dobre. Svet sa o tých 100 rokov o toľko posunul, že už nemusíme riešiť problémy ako napr. 

stratil sa mi pes. Dnes toho psa sledujem pomocou aplikácie a zariadenia v obojku. Aj školstvo sa posunulo, keďže 

na planéte je stále čoraz menej stromov, v škole sa píše len na počítačoch, nie sú domáce úlohy a škola je len pre 

tých, ktorí sa vzdelávať chcú. Autá lietajú a sú poháňané solárnou energiou, pretože sa dbá na ekológiu, keďže sa 

Zem stále otepľuje, polárne medvede a tučniaky žijú v rezerváciách. Dokonca sme nadviazali kontakty 

s mimozemskou civilizáciou na Marse. Osídľujeme aj ďalšie planéty, pretože Zem je čoraz viac preplnená. Jupiter 

je síce chladnejší, ale prišlo sa na spôsob ako ho zahriať. Dokonca do chladnejších častí posielame zvieratá, ktoré 

sú na Zemi v ohrození, kvôli vysokým teplotám.                                                                                   R. Bedlovičová 

3 
Žiaci 8. ročníka sa po vzore Julesa Verna na chvíľu zamysleli nad tým, ako by mohol vyzerať 

náš svet o ďalších 100 rokov. Určite sa každý z vás aspoň raz nad tým zamyslel tiež. 
Zhodujú sa vaše predstavy s tými ich? Poďme sa na to spoločne pozrieť.  

O sto rokov už na Zemi budú extrémne klimatické zmeny. 

Pravdepodobne s tým neurobíme nič, tak to tak bude. 

Vyhynie celkom dosť zvierat. Možno ani nebudú lesy. Nikdy 

nevieme a NASA môže objaviť novú planétu. Možno sa na nej 

bude dať aj žiť. Lenže pravdepodobne je dokaličíme za 

niekoľko miliárd rokov tiež. Ak bz sa nám náhodou podarilo 

nejak zachrániť klimatické zmeny, tak by sme tu vydržali 

niekoľko stoviek alebo tisícok rokov, no aj tak by to raz prišlo. 

Všetko musí raz skončiť, nie? A je  jedno za aký čas. Každým 

dňom, každou minútou, sekundou sa k tomu približujeme. 

Môže prísť mor. Hladomor kvôli vysokým cenám a nízkym 

platom. Všetko závisí od času a nášho správania sa k planéte.  

 

Podľa mňa v budúcnosti alebo o sto rokov 

bude úplne iná technológia. Budú možno aj 

lietajúce autá alebo budú už len elektronické. 

Budú aj lepšie stroje a lieky pre nemocnice. 

Školy už budú možno fungovať len na 

homeoffice. Niekto vynájde stroj na cestovanie 

časom alebo sa budeme vedieť sami 

teleportovať. Možno budeme napojení na 

počítač, ktorý bude riadiť náš život. Príroda už 

bude celkom zničená. Možno ale o sto rokov už 

nebude život, nebude existovať nič.  

Je ťažké povedať, čo bude o 100 rokov. Možno už konečne bude 

postavená diaľnica z BA do KE. Myslím si, že budeme mať 

lietajúce autá alebo možno aj robotov, ktorí nahradia ľudí. 

Pomôžu robotníkom či ľudom pracujúcim v priemysle. Možno 

bude mať každá domácnosť taktiež svojho vlastného robota, 

ktorý bude pomáhať upratovať, variť s ďalšími domácimi 

prácami.  

 

V roku 2123 v správach hlásili, že dieťa Elona 

Muska uskutočňuje jeho projekt. Na Marse začali 

stavať tzv. pologuľu, ktorá je určená  

pre významných ľudí. V tejto pologuli sa zmení 

gravitácia na zemskú a bude sa v nej dať voľne 

pohybovať. Budú tam zariadenia na skúmanie 

ďalších planét. Dokončenie pologule sa odhaduje 

v roku 2125.  

 

N. Benčíková 

M. Adamová 

D. Parčiová 

N. Danková 

A. Kramárová  



Budúcnosť a my 18 3/2023 

Myslím si, že o sto rokov vymyslia také 

domy, ktoré budú lietať nad zemou 

a v nich nebudú bývať ľudia, ale 

mimozemšťania, ktorí nebudú jazdiť na 

autách, ale na superkozmických lodiach. 

Mimozemšťania budú vyzerať ako my 

dnes, ale budú sa vedieť premeniť na 

hocijaké zviera alebo vec.  

 

O sto rokov by som si predstavovala svet taký, kde budú minimálne ďalšie 4 choroby podobné corona vírusu. 

Myslím si, že Japonci by mohli vymyslieť novú technológiu, s ktorou by prekvapili svet. Nevedela by som si 

predstaviť, ako sa budú deti učiť v budúcnosti, keďže už aj teraz s nami to nevyzerá príliš nádejne. Vlastne si 

ani nechcem predstaviť budúcnosť o 100 rokov. Už teraz sa mi zdá, že ekonomika upadá. Určite sa to nezmení 

k lepšiemu, naopak, to horšie ešte len príde. Niektorí svoju budúcnosť vidia veľmi veselo. Kebyže som si mala 

predstaviť svet z lepšej stránky, jediná vec, ktorá ma upokojuje je, že naša budúcnosť v tejto triede nie je 

márna. Dúfam, že budúcnosť, v ktorej sa bude nachádzať ďalšia generácia bude dobrá.                        

 

S. Harmanová 

O sto rokov neskôr budú na svete úplne iné technológie ako máme teraz. Budú viac vyspelejšie ako sú teraz. Je to 

možno divné, ale určite budeme žiť v inom svete. Budú lietajúce autá a všetko bude inak. Podľa mňa to bude presne 

tak ako vo filmoch. Keďže ľudia každý deň prichádzajú s niečím novým ako napr. už sú stroje, ktoré pracujú za 

ľudí. Sú viac inteligentní ako ľudia. Podľa mňa sa nič špeciálne neudeje. Ale možno ľudia pôjdu na inú planétu, na 

ktorej bude tiež život ako na tejto planéte, pretože ľudia si ju ľudia znečistia natoľko, že bude neobývateľná.  

 

Podľa mňa o sto rokov budú autá lietať 2 m nad zemou. Ich palivo 

bude vodná para. Do auta vlejeme vodu a auto si bude vytvárať 

paru. Mobily budú rolovateľné a tablety sa budú môcť skladať ako 

papier. Príroda na tom nebude veľmi dobre, na zemi budú všade 

plasty a smetí. Na výrobných linkách budú pracovať prepracované 

roboty, ktoré budú mať vysokú inteligenciu. Niektoré športy 

zaniknú ako napr. kriket. Veľa zvierat vyhynie, napr. ľadové 

medvede, ktoré sú už aj teraz na pokraji vyhynutia. Antarktída 

zmizne kvôli globálnemu otepľovaniu. Vedci možno zrealizujú 

život na Marse, kde sa bude dať žiť normálny a pokojný život.  

 

D. Pólos 

T. Marcinová 

M. Šárová 
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• ak máš nejaké nápady, chuť písať, neváhaj, v budúcom čísle môže byť aj tvoja práca 

publikovaná (oslov p. uč. Kramárovú) 

•JOKER, ktorého vidíš na tejto strane, ti poslúži raz za polrok (osobitne na každý predmet)  

v prípade, ak si sa nestihol pripraviť na hodinu (o pravidlách jeho použitia sa informuj  

u vyučujúceho daného predmetu) 

________________________________________________________________________________________ 

____________________________________ 

predmet 

    ______________________________ 

meno  žiaka 



Velkonočný labyrint 
Pomôžeš veľkonočnému zajacovi na jeho ceste 

labyrintom? 



Postreh 
 

 

 

  Nájdi 5 rozdielov (hore) a 10 rozdielov (dole) 



Spočítaj a napíš počet  


